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Beslutande ledamöter 
Andréas Schönström (S) (Ordförande) 
Håkan Fäldt (M) (2:e vice ordförande) 
Yvonne Olsson (S) 
Stefan Pinjefors (S) 
Magdalena Beck (S) 
Susanna Lundberg (V) 
Lars-Göran Jönsson (M) 
Karin Elisabet Olsson (M) 
Henrik Malmberg (C) 
Lars Hallberg (SD) 
Anders Pripp (SD) 
Marie Jacobsson (L)  ersätter Per Håkan Linné (L) (Vice ordförande) 
Lucas Karl-Åke Karlsson (MP)  ersätter Stefana Hoti (MP) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Fehim Yilmaz (S) 
Shler Murad Bradostin (S) 
Teréz Palffy (S) 
Niclas Röhr (M) 
Petter Naef (M) 
Lena Eva-Marie Hjalmarsson (M) 
Evert Rydell (SD) 
 
Övriga närvarande 
Tobias Nilsson (direktör) 
Andy Roberts (avdelningschef) 
Sarah von Liewen (avdelningschef) 
Anna Modig (tf. avdelningschef) 
Jenny Wendle (avdelningschef) 
Benny Nilsson (kanslichef) 
Mats Åstrand (nämndsekreterare) 
Tove Rosengren (personalföreträdare SACO) 
Amanda Neleryd (personalföreträdare Vision) 
Ulf Ahlström (personalföreträdare Kommunal) 
Lina Johansson Högman (kanslisekreterare) 
Lars-Fredrik Alingfeldt (avdelningschef VA Syd) 
Karin Wikström (avdelningschef VA Syd) 
Klas Albertsson (controller VA Syd) 
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§ 258 

TN-2022-1245 

Taxa för avfallsverksamheten 2023 
 
 

Sammanfattning 
Tekniska nämnden har att besluta om förslag till taxa för avfallsverksamheten för 2023 
vilket därefter ska överlämnas till kommunfullmäktige för antagande. Ärendet har beretts 
av tekniska nämndens avfallsdelegation för beslut i tekniska nämnden. 
Den idag gällande avfallstaxan antogs av kommunfullmäktige i Malmö 2021-12-21, att gälla 
från 2022-01-01. Den budget som är framtagen för avfallsverksamheten 2023 visar ett 
underskott om 17,0 mnkr som behöver hanteras. Avfallsverksamheten beräknas vid 
utgången av 2022 ha ett ackumulerat överskott om 5,3 mnkr. 
Förslaget omfattar en taxehöjning med 4,8 procent i genomsnitt, vilket motsvarar 12,8 
mnkr på årsbasis. Det resterande budgeterade underskottet för 2023 om 4,2 mnkr föreslås 
täckas genom att utnyttja tidigare års överskott. Förslaget till ny avfallstaxa för 2023 är i sin 
helhet redovisat i bilaga 1. Den nuvarande avfallstaxan för 2022 redovisas i bilaga 2 för 
jämförelse. 
Den största delen av höjningen kommer från kärltömningen, där samtliga kundgrupper 
berörs. För att stimulera till förbättrad arbetsmiljö höjs tilläggen för dragväg villor. Vidare 
föreslås att tömningsavgiften för slam, underjordsbehållare och mobil sopsug höjs för att 
bättre svara mot insamlingskostnaderna. Utöver detta finns ett antal mindre justeringar. 
  
 
Beslut 
Tekniska nämnden beslutar 
att för sin del godkänna förslag till taxa för Malmö för 2023, samt 
att överlämna ärendet till kommunfullmäktige för slutligt antagande. 

Yrkanden 
Håkan Fäldt (M) yrkar att taxehöjningen mellan 2023 och 2023 vad gäller 1.1 Bostäder med 
enskild hämtning (villor) inte ska överstiga tio procent per enhet. 
Andréas Schönström (S) yrkar bifall till framlagt förslag och avslag till Håkan Fäldts 
yrkande. 
Susanna Lundberg (V) yrkar bifall till framlagt förslag. 

Beslutsgång 
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut; framlagda förslaget och Håkan 
Fäldts yrkande om tak för taxehöjningarna för bostäder med särskild hämtning, ställer 
dessa mot varandra och finner att nämnden beslutat enligt framlagt förslag. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Håkan Fäldt (M), Lars-Göran Jönsson (M) och Karin Olsson (M) anmäler reservation. 
Susanna Lundberg (V) anmäler särskilt yttrande. 

Beslutsunderlag 
• Protokoll från Tekniska nämndens avfallsdelegation 2022-10-06 
• Protokoll från Ägarnämnd Malmö 2022-10-06 
• Ärende avfallstaxa 2023 TN Malmö avfallsdelegation 
• Ärende avfallstaxa 2023 ÄN Malmö 
• Avfallstaxa 2023 v01 beslutsunderlag 
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• Avfallstaxa 2022 v02 beslut 
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   Tekniska nämnden 
2022-10-27

Reservation 

§ 258 Taxa för avfallsverksamheten 2023

I förslaget till taxa för 2023 föreslås att hämtningsavgifterna i genomsnitt ska höjas med 4,8 
procent, vilket vi kan acceptera. 

Vid en jämförelse av taxan för 2022 och förslaget för 2023 framkommer att kontoret under 
rubriken 1. Kärlhämtning med underrubriken 1.1 Bostäder med enskild hämtning (villor) föreslår en 
höjning mellan 2022 och 2023 på mellan 5,9 och 41,66% 

När man anger en genomsnittlig höjning varierar självklart beloppen, vissa ska vara lägre och vissa 
högre. I prislistan för kärlhämtning, enskild hämtning, finns ingen taxa som understiger den 
genomsnittliga höjningen på 4,8 %, vilket förefaller märkligt. 

Den ”vanliga” hämtningen av fyrfackskärl höjs med 5,9 %, även detta högre än genomsnittet. 

Vi moderater accepterar inte dessa stora variationer av höjningarna och för att vi ska få bort de 
största avvikelserna från genomsnittet på 4,6% yrkar vi att taxebeloppen mellan 2022 och 2023 ska 
ökas med högst 10%. 

Då vi inte får gehör för vårt yrkande om rimliga maximala höjningar mellan två år anför vi härmed 

reservation. 

Håkan Fäldt (M) Lars-Göran Jönsson (M)      Karin Olsson (M) 

Med instämmande av 

Niclas Röhr (M) Petter Naef (M) Lena Hjalmarsson (M) 

Bilaga 1
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Vänsterpartiet Malmö

- Avgifterna för avfallsinsamlingen ska på ett tydligare sätt avspegla och därmed stödja
sortering. Eventuellt överskott går till processutveckling av sortering och återvinning.

Eftersom Vänsterpartiets yrkande avslogs reserverar vi oss mot nämndens beslut.

Malmö 27 okt 2022

Susanna Lundberg

Med instämmande av
Mats Billberg Johansson

§258 Bilaga 2

Reservation till förmån för tilläggsyrkande
Tekniska nämnden 27 oktober 2022

Ärende nr 4
Taxa för avfallsverksamheten 2023

Avgifter används av VA Syd och många andra för att styra avfallsproducenternas och 
abonnemangsägarnas beteende. Detta kan utvecklas ännu mer.
De insatser som görs för att få boende i flerbostadshus att sortera mer är bra och viktiga, 
men för att uppnå ännu bättre återvunnen råvara och mindre osorterade volymer är mer 
miljöstyrande avgifter och därmed till exempel vägning av olika avfallsfraktioner viktiga vägar 
att gå. För detta krävs process- och produktutveckling i dialog med materialuppköpare, 
insamlingslogistik och annat. Vi begär inte att det ska ske imorgon förmiddag, utan så 
komplexa processer måste påbörjas i tid för att finnas klara när de behövs.

Tilläggsyrkande:
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